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WP.0002.2.2022 
Protokół  Nr XLIII/2022 

obrad Sesji Rady Powiatu Kaliskiego, 
przeprowadzonej w zdalnym trybie obradowania 

która odbyła się w dniu 25 lutego 2022 roku. 
 
Obrady Sesji Rady Powiatu Kaliskiego rozpoczęły się o godz. 09.00 w sali 103 w 
siedzibie Starostwa Powiatowego w Kaliszu, Pl. Św. Józefa 5. W celu 
przeprowadzenia obrad Rady Powiatu Kaliskiego wykorzystano wszystkie możliwe, 
dostępne środki komunikacji zewnętrznej, za pomocą których Radni Powiatu 
Kaliskiego mieli możliwość uczestniczenia w obradach Rady Powiatu Kaliskiego. 
Radni Powiatu Kaliskiego skorzystali z tych możliwości uczestnicząc w obradach 
Rady Powiatu Kaliskiego za pomocą aplikacji e-sesja, za pomocą łączności 
telefonicznej, zarówno komórkowej bezpośrednio z Przewodniczącym Rady 
Powiatu Kaliskiego oraz obsługującymi Sesję pracownikami Starostwa 
Powiatowego w Kaliszu, jak i łączności telefonicznej stacjonarnej Starostwa 
Powiatowego w Kaliszu. Wykorzystano również specjalnie do tego założony profil 
komunikacyjny z wykorzystaniem aplikacji Messenger.    
 
Ad. 1. Na podstawie art. 15 ust 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o 
samorządzie powiatowym oraz art. 15zzx ust.1. ustawy z dnia 02 marca 2020 r. 
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałanie 
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 
sytuacji kryzysowych, Przewodniczący Rady Powiatu – Jan Adam Kłysz 
otworzył XLIII Sesję Rady Powiatu Kaliskiego w zdalnym trybie obradowania. 
  
 Zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczyło 20 Radnych, co 
stanowiło quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 
 Przewodniczący Rady powitał zaproszone osoby uczestniczące w obradach 
(lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 
 Następnie Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz powiedział cyt.: „Drodzy 
Mieszkańcy Powiatu Kaliskiego! Drodzy Mieszkańcy całej Ziemi Kaliskiej! Nie 
sposób rozpocząć normalnie obrad dzisiejszej Sesji Rady Powiatu Kaliskiego! Nie 
sposób przejść do porządku dziennego nad tym, co stało się wczoraj 24 lutego 
2022 roku o godzinie czwartej nad ranem! W Europie mamy wojnę! 77 lat po 
zakończeniu, tak tragicznej w skutkach dla całego świata II wojny światowej, znów 
przywódca jednego z mocarstw światowych – Rosji, wydał rozkaz do napaści 
zbrojnej na jedno z niepodległych państw Europy – Ukrainę. Kilkadziesiąt 
kilometrów od granicy Polski słychać wystrzały, wybuchy bomb, świst rakiet! W 
całej Ukrainie ostrzeliwane są cele wojskowe. Giną niewinni ludzie. Znów, na 
skutek chorych dążeń jednego człowieka wyciskają się łzy w oczach ludzi, słychać 
płacz dzieci. Znów jeden człowiek, w imię nieposkromionych ambicji, zgotował 
ludziom koszmar wojny. W imieniu nas wszystkich, mieszkańców Powiatu 
Kaliskiego, w imieniu Radnych oraz władz Powiatu Kaliskiego oświadczam, iż 
potępiamy ze wszech miar agresję, która ma miejsce wobec niezależnego, 
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suwerennego Państwa Ukraińskiego! Żądamy natychmiastowego zaprzestania 
działań wojennych i rozwiązywania, teraz i zawsze, wszystkich sporów na drodze 
dyplomatycznej! Solidaryzujemy się z Narodem Ukraińskim w jego dążeniu do 
niezależności i samostanowienia! Solidaryzujemy się z Państwem Ukraińskim w 
walce przeciwko potężnemu agresorowi! Dość już wojen! Dość już rozlewu krwi 
ludzkiej! Dość płaczu i łez! Chcemy pokoju w Europie i na świecie! Chcemy w 
spokoju żyć i pracować! Mam nadzieje, że Władcy mocarstw, Państw Europy 
i Świata w jak najszybszym czasie Doprowadzą do tego, iż ta eskalacja przestanie 
dalej się rozwijać i usiądą do stołu. I zaczną rozmawiać po to, aby ludzie nie 
cierpieli, aby ludzie nie ginęli”. 
 
Ad. 2.  Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcia porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu).    

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali porządek obrad wraz 
z materiałami sesyjnymi.  

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad.  

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
nad przyjęciem porządku obrad. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 20 Radnych 20  głosami "za". 

Wyniki imienne: 

Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XLIII Sesji Rady 
Powiatu Kaliskiego został przyjęty 20 głosami "za". 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 02 lutego 

2022 r. 
4. Sprawozdanie Starosty z realizacji uchwał. 
5. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Kaliskiego: 

a) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Opatówek na realizację 
zadania pn. „Przebudowa drogi Tłokinia Kościelna – Borów”, 

b) w sprawie powierzenia Gminie Godziesze Wielkie prowadzenia zadania 
publicznego z zakresu dróg powiatowych, 

c) w sprawie powierzenia Gminie i Miastu Stawiszyn prowadzenia zadania 
publicznego z zakresu dróg powiatowych, 
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d) w sprawie powierzenia Gminie Żelazków prowadzenia zadania 
publicznego z zakresu dróg powiatowych, 

e) w sprawie udzielenia dotacji celowych z budżetu Powiatu Kaliskiego na 
2022 rok na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w 
gminnych ewidencjach zabytków, położonych lub znajdujących się na 
obszarze powiatu kaliskiego,  

f) w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy na lata 2022 -2024, 

g) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 
h) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 2022-2030. 
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie 

miasta Kalisza i powiatu kaliskiego za rok 2021. 
7. Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Kaliszu oraz 

informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 
Kalisza    i powiatu kaliskiego za rok 2021. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
10. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 3. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad -  przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z 
dnia 02 lutego 2022 r. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół obrad XLII Sesji Rady 
Powiatu Kaliskiego był wyłożony do wglądu w Wydziale Promocji, Informacji i 
Obsługi Rady Starostwa Powiatowego w Kaliszu oraz został udostępniony w wersji 
elektronicznej w systemie eSesja. Zapytał o uwagi. W związku z brakiem uwag, 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie przedmiotowego protokołu bez 
odczytywania.  

Za przyjęciem protokołu obrad XLII Sesji Rady Powiatu Kaliskiego bez 
odczytywania głosowało 20 Radnych 20 głosami "za" .  
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
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Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz stwierdził, że protokół obrad XLII 
Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 02 lutego 2022 roku został przyjęty 20 
głosami „za”.   
 
Ad.4. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcie sprawozdania Starosty z realizacji uchwał.        

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali sprawozdanie Starosty               
z realizacji uchwał w materiałach sesyjnych. Zapytał o uwagi.   

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
nad przyjęciem przedmiotowego sprawozdania.                                                                             
 Za przyjęciem sprawozdania Starosty z realizacji uchwał głosowało 20 
Radnych 20 głosami "za"  (sprawozdanie stanowi załącznik nr  4  do niniejszego 
protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie Starosty z realizacji 
uchwał zostało przyjęte 20 głosami „za”. 
 
Ad. 5 a) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Opatówek na realizację zadania pn. 
„Przebudowa drogi Tłokinia Kościelna – Borów” (projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem i Komisji Infrastruktury i 
Porządku Publicznego Rady Powiatu Kaliskiego (opinie stanowią  załączniki  nr 6 i 
7  do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 
Wobec braku zgłoszeń do  dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych 20 głosami "za" podjęła uchwałę          
Nr XLIII/398/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu). 
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Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Opatówek na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi 
Tłokinia Kościelna – Borów”,  została podjęta 20 głosami "za".  
 
Ad. 5 b) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
powierzenia Gminie Godziesze Wielkie prowadzenia zadania publicznego z 
zakresu dróg powiatowych (projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem i Komisji Infrastruktury 
i Porządku Publicznego Rady Powiatu Kaliskiego (opinie stanowią  załączniki  nr 10  
i 11  do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 
Wobec braku zgłoszeń do  dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych 20 głosami "za" podjęła uchwałę          
Nr XLIII/399/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie powierzenia Gminie 
Godziesze Wielkie prowadzenia zadania publicznego z zakresu dróg 
powiatowych, została podjęta 20 głosami "za".  
 
Ad. 5 c) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
powierzenia Gminie i Miastu Stawiszyn prowadzenia zadania publicznego z 
zakresu dróg powiatowych (projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego Rady Powiatu Kaliskiego 
(opinia stanowi  załącznik nr 14  do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych 20 głosami "za" podjęła uchwałę          
Nr XLIII/400/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie powierzenia Gminie i 
Miastu Stawiszyn prowadzenia zadania publicznego z zakresu dróg 
powiatowych, została podjęta 20 głosami "za".  
 
Ad. 5 d) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
powierzenia Gminie Żelazków prowadzenia zadania publicznego z zakresu 
dróg powiatowych (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego Rady Powiatu Kaliskiego 
(opinia stanowi  załącznik nr 17  do niniejszego protokołu). 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Wobec braku zgłoszeń do  dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych 20 głosami "za" podjęła uchwałę          
Nr XLIII/401/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie powierzenia Gminie 
Żelazków prowadzenia zadania publicznego z zakresu dróg powiatowych, 
została podjęta 20 głosami "za".  
 
Ad. 5 e) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
udzielenia dotacji celowych z budżetu Powiatu Kaliskiego na 2022 rok na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnych 
ewidencjach zabytków, położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu 
kaliskiego (projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem i Komisji Edukacji, Kultury i 
Sportu Rady Powiatu Kaliskiego (opinie stanowią  załączniki  nr 20  i 21  do 
niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych 20 głosami "za" podjęła uchwałę          
Nr XLIII/402/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 22  do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
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Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie udzielenia dotacji 
celowych z budżetu Powiatu Kaliskiego na 2022 rok na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnych 
ewidencjach zabytków, położonych lub znajdujących się na obszarze powiatu 
kaliskiego, została podjęta 20 głosami "za".  
 
Ad. 5 f) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i 
Ochrony Ofiar Przemocy na lata 2022 -2024 (projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 23 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu Kaliskiego (opinia 
stanowi  załącznik  nr 24 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 
Wobec braku zgłoszeń do  dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych 20 głosami "za" podjęła uchwałę          
Nr XLIII/403/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 25  do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia 
Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony 
Ofiar Przemocy na lata 2022 -2024 , została podjęta 20 głosami "za".  
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Ad. 5 g) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 
26 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Rady Powiatu Kaliskiego (opinia 
stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych 20 głosami "za" podjęła uchwałę         
Nr XLIII/404/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 28  do niniejszego protokołu). 
 
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2022 rok,  została podjęta 20 głosami „za”.  

 
Ad. 5h) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kaliskiego na lata 2022 -2030 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do 
niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Rady Powiatu Kaliskiego (opinia 
stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
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 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych 20 głosami "za" podjęła 
uchwałę Nr XLIII/405/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego 
protokołu) 
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, 
Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego na 
lata 2022 -2030 , została podjęta 20 głosami „za”. 

 
W tym momencie salę obrad opuścił Starosta Kaliski Krzysztof Nosal. Od tego 

momentu w obradach uczestniczy 19 Radnych. 
 
Ad.6. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno – 
weterynaryjnego na terenie miasta Kalisza i powiatu kaliskiego za rok 2021. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotową 
informację w materiałach sesyjnych; przedmiotowa informacja była przedmiotem 
posiedzenia Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego i została przez tą 
Komisję przyjęta. 
 Następnie Przewodniczący Rady powiedział cyt.:„To już druga taka 
informacja, którą przyjmujemy w stanie epidemii. Epidemia jest trudnym stanem nie 
tylko dla Polski, ale dla całej Europy i świata, to zagrożenie dla życia ludzi 
niewątpliwie zaskoczyło nas wszystkich. Myślę, że ważne jest, abyśmy świadomie 
przyjmowali zarówno informacje, a wszelkie również podejmowali działania 
dotyczące tego co trzeba zrobić, żeby zapobiegać tej epidemii.  Widzimy po tym, co 
się dzieje w tej chwili, że to zagrożenie cały czas jest, choć coraz mniej jest 
dotkliwe. Dla nas tych zachorowań jest bardzo dużo, niemniej jednak przechodzimy 
to dużo łatwiej. Myślę, że to jest też efekt szczepień, którymi się poddaliśmy. 
Większość z nas się poddała i w ten sposób nabrała odporności. Mam nadzieję, że 
to jest już fala schodząca i coraz mniej będziemy pamiętać o tym, że takie 
zagrożenie powszechnie występowało na całym świecie i również na terenie 
naszego powiatu.”   
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak. 
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           Radna Alicja Łuczak odniosła się do przedmiotowej informacji i powiedziała 
cyt. „ Panie Przewodniczący,  Wysoka Rado zeszły rok rzeczywiście upłynął nam, 
zresztą trwa jeszcze pod znakiem pandemii, ale jeszcze chciałabym zwrócić 
uwagę, że zeszły rok był również bardzo zły dla rolników i dla hodowców. Ptasia 
grypa zdziesiątkowała zakłady, hodowcy cierpieli, musieli zamykać czasowo swoje 
produkcje, w związku z czym to sprawozdanie rzeczywiście odzwierciedla jak 
tragiczna była ta sytuacja. Ja mam tylko nadzieję, że w przyszłości decyzje będą 
podejmowane może w jakiś lepszy, szybszy trafniejszy sposób, żeby uniknąć szkód 
w gospodarstwach, bo ta grypa ptasia w zeszłym roku uczyniła olbrzymie szkody. 
Zresztą znalazło to wyraz i przekazach medialnych. Ja bym chciałabym 
podziękować koledze Mieczysławowi Łuczakowi, który monitorował sytuację i starał 
się wesprzeć rolników i hodowców. Pisał pisma, apele. Warto o tym też mówić, że 
nie zostajemy bierni, że staramy się też reagować w razie potrzeby, żeby ludziom w 
jakiś sposób pomagać”. 
 Przewodniczący Rady w odniesieniu do wypowiedzi Radnej Alicji Łuczak 
powiedział cyt.: „Dziękuję serdecznie za ten głos i za to przypomnienie. Tak 
Członek Zarządu Powiatu Kaliskiego kolega Mieczysław Łuczak bardzo 
zaangażował się w pracę związaną z tym, co się działo w czasie tej choroby, która 
tak dotknęła naszych producentów i myślę, że za tą wielką pracę też należy się 
słowo dziękuję, co niniejszym czynimy w imieniu Rady oczywiście”. 
                                               
 Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem przedmiotowej informacji. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, 19 głosami "za" przyjęła 
Informację      o stanie bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie 
miasta Kalisza i powiatu kaliskiego za rok 2021 (informacja stanowi załącznik nr 32 
do niniejszego protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, 
Błażej Wojtyła. 
Brak głosu (1) 
Krzysztof Nosal 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja o stanie bezpieczeństwa 
sanitarno – weterynaryjnego na terenie miasta Kalisza i powiatu kaliskiego za 
rok 2021, została przyjęte 19 głosami „za”. 
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Ad.7. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji 
w Kaliszu oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na 
terenie Kalisza  i powiatu kaliskiego za rok 2021. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowe 
sprawozdanie w materiałach sesyjnych; przedmiotowe sprawozdanie było 
przedmiotem posiedzenia Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego i zostało 
przez tą Komisję przyjęte. 
 Następnie Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz powiedział cyt.:” Sprawa 
naszego bezpieczeństwa jest priorytetowa, również bezpieczeństwa 
bezpośredniego, które musimy mieć na ulicy, u siebie w domu, w pracy, wszędzie 
tam, gdzie przebywamy. W minionym roku miało miejsce jedno bardzo ważne złe 
zdarzenie na terenie miasta Kalisza. Kiedy to grupa, nie umiem nazwać poprawnie 
właściwym słowem osób, które przyjechały do Kalisza i próbowały pokazać zło. Dla 
mnie to był pokaz zła przed kaliskim ratuszem, na wiecu został spalony 
symbolicznie Statut Kaliski, statut pochodzący z trzynastego wieku. W którym 
przyznano prawa pewnej mniejszości ówcześnie zamieszkującej Miasto Kalisz. Był 
to wyraz niesamowitej dla mnie agresji wobec drugiego człowieka, nie powinno 
mieć miejsca na naszej Ziemi Kaliskiej. Takie rzeczy nie powinny się zdarzać i mam 
nadzieję, że na tą rzecz będzie również pracować Policja, abyśmy nie mieli już 
takich świadectw, abyśmy nigdy już takich zdarzeń na naszej ziemi nie widzieli. Nie 
uczestniczyli w nich i nie bali się wyjść na ulicę. To była być może symboliczna 
agresja. Natomiast za chwileczkę ta agresja może być wymierzona również w 
konkretnego człowieka. Stąd też myślę, że przyjmując to sprawozdanie wygłoszę 
taki apel do naszej Kaliskiej Policji o to, abyśmy nie musieli już nigdy czegoś 
takiego przeżywać”. 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.     
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Henrykowi Kurkowi. 

 Radny Henryk Kurek powiedział cyt.:„Szanowny Panie Przewodniczący, 
Szanowna Rado. Podsumowując pracę kaliskiej jednostki Policji za ubiegły rok, 
pragnę na ręce Pana Komendanta Dariusza Bieńka złożyć serdeczne 
podziękowania za dotychczasową pracę i zaangażowanie w wykonywanie 
obowiązków służbowych na najwyższym poziomie zarówno cechujących się kulturą 
pracy, rygorystycznym a zarazem przyjaznym ludzkim podejściem do ludzi. 
Przedsięwzięcia i inicjatywy mające wpływ na poprawę bezpieczeństwa na terenie 
całego Powiatu, działania środowiskowe jak również szereg programów i działań 
realizowanych w ubiegłym roku przez Komendę Powiatową Policji w Kaliszu - to 
stałe elementy nie zawsze wdzięcznej, ale jakże ważnej pracy funkcjonariuszy 
Policjantów prewencji i ruchu drogowego naszego Powiatu. Mimo bardzo trudnego 
roku, który upłynął pod znakiem walki z pandemią policjanci pracowali pełną parą. 
Szanowni Państwo jednakże nie było by to możliwym, gdyby nie osoba Pana 
Komendanta, który swą wzorową służbą, postawą szefa, zarządcy i dobrego 
gospodarza od 7siedmiu lat kieruje organizacją naszej Policji. Wiemy, że ostatnie 
lata niosą dla Policji wielkie wyzwania począwszy od trwającej już trzeci rok 
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pandemii, po wyzwania jakie stawia im los w związku z sytuacją na wschodzie, 
gdzie służby mundurowe stawiały czoło broniąc naszych granic. Pragnę w tym 
momencie podzielić się z Państwem informacją, którą z zaszczytem przekazuje na 
ręce Pana Komendanta, a mianowicie jego praca jak i dorobek w postaci nowego 
budynku Komendy Policji została pozytywnie oceniona i znalazła wielkie uznania u 
Posła a zarazem Ministra Jana Dziedziczaka, który podczas rozmowy telefonicznej 
wyraził satysfakcje z pracy na wysokim poziomie i z wielkiego zaangażowania całej 
jednostki. Pan Poseł podkreślił wiodącą rolę Policji w zapewnieniu bezpieczeństwa 
na terenie Powiatu. Słowa wdzięczności skierował również do mnie jako zastępcy 
przewodniczącego Dariusza Korczyńskiego do spraw Komisji Rolnictwa, 
Bezpieczeństwa i Policji, gdzie sprawy policji na wyłączność przekazał na moje 
ręce. Jest to bardzo budujące i jestem za to uznanie Panu Posłowi bardzo 
wdzięczny. Nasze wspólne z Panem Komendantem powiązania z ziemią śląską 
mają swe odzwierciedlenie w podejściu do pełnionych funkcji, gdzie w sposób 
pewny i zdecydowany przyczyniamy się do likwidacji nieprawidłowości tym samym 
podnosząc rangę i znaczenie Policji. Panie Komendancie zadania stojące przed 
funkcjonariuszami w nowym roku są nie lada wyzwaniem, czasy w jakich przyszło 
nam żyć i myśli, które kieruje każdy z nas w stronę Ukrainy spędza sen z powiek, 
gdyż nie wiemy co nam przyniesie jutrzejszy dzień, z jaką rzeczywistością przyjdzie 
nam się zmierzyć.  Tym bardziej doceniamy i wspieramy naszą Policję, która służy 
na rzecz społeczeństwa, na rzecz każdego. Jeżeli tutaj jakieś tam drobne sprawy, 
to będę chciał to przekazać. Dziękuję bardzo.” 

                                                        
 Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem przedmiotowego sprawozdania. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, 18 głosami "za" przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” przyjęła Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego 
Policji w Kaliszu oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego 
na terenie Kalisza i powiatu kaliskiego za rok 2021 (sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu).  
 
 
Wyniki imienne: 
Za (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Janusz Nowak, 
Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej 
Wojtyła. 
Wstrzymuję się (1) 
Alicja Łuczak 
Brak głosu (1) 
Krzysztof Nosal 
Nieobecni (1) 
Bogusław Szczepaniak 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Sprawozdanie z działalności Komendanta 
Miejskiego Policji w Kaliszu oraz informacja o stanie porządku i 
bezpieczeństwa publicznego na terenie Kalisza i powiatu kaliskiego za rok 
2021, zostało przyjęte 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak. 

Radna Alicja Łuczak zwróciła się z prośbą o przegląd dróg powiatowych oraz 
uzupełnienie ubytków powstałych po zimie na terenie Gminy Żelazków. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Radny Krzysztof Dziedzic w aplikacji 
eSesja zgłosił następujące sprawy cyt.: „1) Uprzejmie proszę o usunięcie 
porzuconego (zdewastowanego) samochodu na parkingu (pkt. przesiadkowym) 
przy drodze powiatowej w m. Trojanów. 2) Proszę o informacje jakie wnioski na 
zadania strategiczne(inwestycje powiatowe na najbliższe lata) zostały złożone o 
dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład (program inwestycji 
strategicznych). 
 Przewodniczący Rady w odniesieniu do zgłoszonych zapytań Radnych 
zadeklarował, iż zostaną przekazane do Starosty Kaliskiego i odpowiedź zostanie 
udzielona Radnym w formie pisemnej. 
 
Ad. 9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, iż Radny Krzysztof Dziedzic za 
pomocą aplikacji eSesja odniósł się do jego apelu w związku z obecną sytuacją na 
Ukrainie cyt.: „Dziękuję za apel o pokój w Europie, wyraz solidarności z Narodem 
Ukrainy. Ukraina walczy z agresorem – wszyscy wierzymy, że zwycięży. To jest 
obrona nie tylko Ukrainy, ale Europy. Musimy zrobić wszystko co w naszej mocy, 
aby przywrócić pokój, podejmować wszelkie działania celem niesienia potrzebnej 
wzajemnej  pomocy”. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak. 
           Radna Alicja Łuczak powiedziała cyt.: „Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado. Ja mam przygotowane wystąpienie w imieniu Izby Rzemieślniczej i Cechu 
Rzemiosł różnych, budowlanych i różnych w Kaliszu. W związku z trudną sytuacją 
w polskim rzemiośle i prośbą Izby Rzemieślniczej w Kaliszu podejmującej działania 
w celu rozwiązania problemów refundacji kosztów kształcenia uczniów oraz ich 
wynagradzania, składam następujące wnioski. Zasadniczym i bezkosztownym 
postulatem rzemieślników, przygotowujących uczniów do zawodu jest 
uniezależnienie i tak żenująco niskiej refundacji. To jest około 8000 zł w cyklu 
trzyletnim od zdania egzaminu końcowego. Jest bowiem tak, że rzemieślnik 
inwestuje w ucznia, ponosi koszty szkolenia, ubezpieczenia, wyposażenia, ponosi 
ryzyko za popełnione błędy, a na koniec nie dostaje zwrotu kosztów, jeśli uczeń nie 
podszedł do egzaminu, albo go nie zaliczył. Uzależnianie wypłaty od wyników 
egzaminów jest krzywdzące, niesprawiedliwe i spycha całą odpowiedzialność na 
rzemieślnika, który powinien być przecież traktowany jak nauczyciel zawodu i 
wynagradzany po każdym zaliczonym roku, tak jak nauczyciel w szkole. Zatem 
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rzemieślnik powinien otrzymywać zwrot kosztów kształcenia bez względu na wynik 
egzaminu końcowego. Ja zdaję sprawę, że to jest raczej apel do rządzących,  do 
kolegów posłów i posłanek z naszego regionu niż do nas tutaj w Radzie. Natomiast 
jest to wniosek, który może pójść w eter i pomóc podjąć decyzję taką właśnie 
bezkosztową. Wystarczy bardzo mały, niewielki zapis, zmiana zapisu w ustawie, 
aby spowodować to, żeby rzemieślnicy otrzymywali i tak zresztą małą kwotę 
refundacji. Drugi wniosek Szanowni Państwo już kieruję na prośbę rzemieślników, 
ale do Wójtów i Burmistrzów i do Pana Starosty, który wyszedł, ale myślę, że to jest 
do zrealizowania. Chodzi o ujednolicenie wniosku o zakończonym kształceniu, a co 
za tym idzie też o refundację kosztów. Wniosek taki składa się w każdej gminie, ale 
formularze często są zróżnicowane. Prośba jest taka, aby skorzystać z gotowego, 
dość prostego wzoru umieszczonego w BIP miasta Kalisza. Tam jest prosty, 
czytelny wniosek. Można go pobrać, skopiować i byłby ujednolicony dla całego 
naszego Powiatu.  Natomiast zaświadczenie z Izby o zdaniu egzaminu jest 
wymagane jako załączniki. Jeszcze jest kolejna prośba Izby Rzemieślniczej 
skierowana raczej do przedsiębiorców, ale potencjalnych nauczycieli zawodu, aby 
zgłaszali się do cechu, zapisywali się tam, zgłaszali problemy swoje, bo ułatwia to 
prowadzenie dokumentacji, proces kształcenia, całe załatwianie formalności. 
Reasumując, proszę o przekazanie na najbliższym spotkaniu Wójtom i Burmistrzom              
w naszym Powiecie postulat, jeśli chodzi o to ujednolicenie wniosku, a także 
posłom i posłankom z naszego regionu, aby zajęli się sprawą refundacji kosztów 
kształcenia Polskiego Rzemiosła (przedmiotowy wniosek stanowi załącznik nr 34 
do niniejszego protokołu). Korzystając z okazji, że stoję tutaj przed Państwem i 
przed odbiornikami, mieszkańcami Powiatu Kaliskiego chciałam  złożyć serdeczne 
podziękowania strażakom. Jak Państwo wiecie, w wyniku wichury, która przeszła 
nad naszymi gminami w powiecie kaliskim, zwłaszcza w gminie Żelazków, sytuacja 
była bardzo niepokojąca. Ucierpiało wiele gospodarstw, budynków ,nie mieliśmy 
prądu a oddanie i natychmiastowa reakcja strażaków zasługuje jak zwykle na 
wielkie szacunek, na uznanie. Serdeczne dzięki Wam kochani za tę ciężką pracę, 
trudno się nie wzruszyć. Przepraszam szczególne podziękowania, kieruję Panu 
Adrianowi Majcie, który zaoferował pomoc w postaci plandek. Rozeszły się jak 
świeże bułeczki. To świadczy o tym, że pomoc rzeczywiście była potrzebna i w 
dalszym ciągu jest potrzebna. Ja cieszę się też, zareagował Pan Starosta w 
odpowiednim momencie i zgłosił, zaoferował pomoc również poszkodowanym 
gminom, a także ustalił, że będzie uproszczona procedura, jeśli chodzi o zgłoszenia 
odbudowy po szkodach, czy zniszczonych budynków, zniszczonego mienia 
.Dziękuję bardzo jeszcze raz Strażacy, dziękuję, jesteście wielcy”. 
 Przewodniczący Rady w odniesieniu do wypowiedzi Radnej Alicji Łuczak 
powiedział cyt. „ Dziękuję serdecznie Pani Radnej, tak strażacy w tej trudnej chwili 
dla wielu mieszkańców zdawali i zdają swój egzamin doskonale. To ich praca 
powoduje, że czujemy się bezpieczni, zawsze w takiej trudnej sytuacji, czy to na 
drodze, czy to właśnie w domu ,w czasie takiej katastrofy, wiemy, że możemy 
gdzieś zadzwonić i wiemy, że tam właśnie gdzieś ktoś czeka na tą informację i 
będzie w stanie w ramach własnych środków nam pomóc. Za tę wielką pracę, 
wielkie słowa uznania dla wszystkich naszych strażaków, którzy pomagają nam w 
tych trudnych chwilach, pomagają mieszkańcom Powiatu Kaliskiego”. 
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 Następnie Przewodniczący Rady poinformował cyt.: „Przekażę informacje, 
iż podjąłem starania i działania na rzecz opracowania dla Powiatu Kaliskiego historii 
Starostwa Powiatowego w Kaliszu. Tak, abyśmy mogli tą historią się chwalić tak, 
abyśmy mogli ją przekazywać innym gościom, którzy tutaj przyjeżdżają, nas 
odwiedzają. Tak, abyśmy mogli pokazać ją na naszej stronie internetowej Powiatu 
Kaliskiego. Dzisiaj nie ma jeszcze takiego kompleksowego opracowania, którym 
moglibyśmy od razu wprost zaimplementować do naszych działań Powiatu 
Kaliskiego, Starostwa Kaliskiego. I to jest źle, że nie mamy takiego  dokumentu w 
formie oczywiście wydawnictwa, publikacji, które świadczyłoby o naszej 
tożsamości, o ciągłości władzy, o przerwach w tej władzy. No i takie były myślę, że 
teraz w obliczu tego, co się dzieje na Ukrainie, kiedy tą historię być może krótszą 
niż nasza tego państwa, próbuje ktoś zniweczyć takimi działaniami, próbuje w 
swoich słowach powiedzieć, że oni nie powinni istnieć. W takiej chwili ważne jest, 
abyśmy my mogli czuć również poparcie we własnej historii, w tym co na tej Ziemi 
Kaliskiej się dokonało. Ta historia łączy się z Miastem Kaliszem, Starostowie kiedyś 
zasiadali oczywiście na Zamku Kaliskim. To oczywiste, że to powiązanie jest i 
będzie, ale chodzi o to, żeby pokazać to naszym mieszkańcom, gościom i nam 
samym. Bo niekiedy my sami nie jesteśmy świadomi tego, jaką piękną historię 
mamy i jak Ziemia Kaliska wpisywała się w całą historię państwa Polskiego. Mam 
nadzieję, że Państwo Radni poprą tą inicjatywę i że wspólnie będziemy budować to 
działanie związanie z wydaniem publikacji dotyczącej historii naszego Powiatu. 
Mamy w tej kadencji cały rok na to, aby poświęcić się temu, abyśmy mogli na 
koniec kadencji taką publikację wydać i w ten sposób również zakończyć tą 
kadencję Rady Powiatu Kaliskiego. Mam nadzieję, że to działanie będzie dla 
Państwa Radnych też bardzo ważne, tak jak staje się w tej chwili ważne dla mnie, 
w tym dniu, kiedy właśnie za granicami naszego państwa dzieje się tak źle”. 
 
Ad. 10. Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XLIII 
Sesję Rady Powiatu Kaliskiego w dniu  25 lutego 2022 roku. 
Obrady XLIII Sesji Rady Powiatu Kaliskiego zakończyły się o godz.10.27.    
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